
Būvniecības ieceres – Vēja stacijas “Priekule” būvniecības nekustamajos 

īpašumos ar kad.apz. 64820060039 Priekules pagastā un ar kad.apz. 

64980040098 Virgas pagastā 

Publiskās apspriešanas sanāksme 

1.protokols 

Sanāksme sasaukta 2022.gada 20.septembrī plkst.18.00 
Priekules pagasta un Priekules pilsētas apvienības pārvaldē, Saules ielā 1, Priekulē, 
Priekules pagastā, Dienvidkurzemes novadā 
 
Sanāksmi vada   Dienvidkurzemes novada Būvvaldes arhitekte Ineta Butāne 
 
Protokolē Dienvidkurzemes novada Būvvaldes lietvedības sekretārs Rita         

Vaivare 
 
Dalībnieki Akciju sabiedrības “Latvenergo” pārstāve Kristīne Eglīte 
 Akciju sabiedrības “Latvenergo” pārstāvis Dainis Kanders 
 SIA “REĢIONĀLIE PROJEKTI” pārstāve Laine Veinberga 
 Akciju sabiedrības “Latvenergo” pārstāvis Andis Antāns 
 Akciju sabiedrības “Latvenergo” pārstāvis Edgars Groza 
 Priekules pagasta un Priekules pilsētas apvienības pārvaldes 

vadītājs Andris Razma 
 Dienvidkurzemes novada domes deputāte Patricija Andersone 
 laikraksta “Kurzemes Vārds” pārstāve Agnese Grīnberga 
 
 
Ineta Butāne atklāj sanāksmi, iepazīstina ar sanāksmes dalībniekiem un darba kārtību.  
 
Ziņo par pieņemto 2022.gada 6.septembra Nr. B/2022/1.10/556-N (protokols Nr.17, 
24.punkts) Dienvidkurzemes novada Būvvaldes lēmumu “Par Būvniecības ieceres – 
Vēja stacijas “Priekule” būvniecība nekustamajos īpašumos ar kad.apz. 64820060039 
Priekules pagastā un ar kad.apz. 64980040098 Virgas pagastā publiskās 
apspriešanas uzsākšanu“ (Būvniecības lieta BIS-BL-632460-7770). Aicina Latvenergo 
pārstāvi Edgaru Grozu iepazīstināt ar Akciju sabiedrības “Latvenergo” (turpmāk – A/S) 
plāniem un mērķiem vēja staciju būvniecībā. 
Edgars Groza   ziņo, ka A/S plāno uzstādīt vēja elektrostacijas visā Latvijas teritorijā 
vairāku gadu garumā, tā kā valstī pietrūkst sava saražotā elektroenerģija. Latvijas 
uzņēmumiem ir lieliska iespēja nodrošināt mūsu energoneatkarības mērķus. A/S 
Latvijā energoenerģētikas nozarē saimnieko vairāk kā 80 gadus. No šādiem projektiem 
ir jābūt ieguvumiem gan attīstītājiem, gan sabiedrībai, gan vietējai pašvaldībai. Šī 
projekta ietvaros A/S ilgstoši sazinājās ar bijušo Priekules novada pašvaldību, meklējot 
veidus, kā palīdzēt projektu attīstībā, lai būtu labums visām iesaistītām pusēm. Tika 
pieņemti 2022.gada 14.jūlijā “Elektroenerģijas tirgus likuma” grozījumi, kuri nosaka, ka 
attīstītājam jāparedz atgriezeniskā saikne pašvaldībai, kuras teritorijā tiek uzstādītas 
vēja elektrostacijas. Šobrīd tiek izstrādāti Ministru kabineta noteikumi, kuri noteiks to, 
ka  pašvaldībai būs iespēja lemt, kādām vajadzībām tā izmantos šos ieguvumus. 
Netiešie pašvaldības ieguvumi ir inženierinfrastruktūras tīklu attīstība un uzlabojumi. 
A/S projekta pamatprincipi: 

• A/S ir nacionāls uzņēmums, ar mērķiem ilgtermiņā attīstīt zaļas elektroenerģijas 
ražošanu;  

• visus savus projektus mēs vadam ar cieņu pret vidi un ainavu;  

• mēs esam gatavi dalīties ar projektu veiksmi ar vietējām pašvaldībām.      
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Aicinu SIA “REĢIONĀLIE PROJEKTI” pārstāvi Laini Veinbergu iepazīstināt ar 
būvniecības ieceri.  
Laine Veinberga   pastāstīšu par būvniecības ieceres risinājumiem, un pēc katra 
prezentācijas slaida, droši var uzdot jautājumus. Paredzētais projekta izstrādes 
process laika griezumā: 

• projekta ideja radusies 2019. gadā, kad A/S iesniedza Kurzemes reģionālās 
vides pārvaldei informāciju par būvniecības ieceri; 

• tika pieaicināti eksperti – ainavu eksperts, ornitologs, sikspārņu eksperts; 

• 2020. gada 4.jūnijā Kurzemes reģionālās vides pārvalde pieņēma lēmumu izdot 
tehniskos noteikumus; 

• no 2018. gada tika veikti bijušā Priekules novada teritorijas plānojuma grozījumi; 

• no 2018.gada līdz 2022.gada aprīlim tika veikts sākotnējās ietekmes uz vidi 
vērtējums, ekspertu atzinumi, vietas izvēle, jāseko līdzi teritorijas plānojuma 
grozījumiem, kuri ir īstenojami no š.g. 18.maija; 

• tika pieņemts lēmums par būvniecības ieceres publisko apspriešanu š.g. 
6.septembrī. Apspriešanas periods no š.g. 9.septembra līdz 7.oktobrim; 

• nākamais posms 2 vēja staciju būvniecība no 2023-2024 gadam.  
Pamatojoties uz Būvniecības likuma 14.panta piekto daļu, kā arī atbilstoši Ministru 
kabineta 2014.gada 28.oktobra noteikumu Nr.671 “Būvniecības ieceres publiskas 
apspriešanas kārtība” 6.punktu, ir noteikta šīs būvniecības ieceres publiskā 
apspriešana. Būvvalde pieņem lēmumu par nepieciešamību publiskai apspriešanai, 
izvērtējot vai plānotā darbība var radīt kādu ietekmi uz vidi – smakas, troksnis, 
vibrācijas, vides piesārņojums, kuram nav piemērojams ietekme uz vidi novērtējums. 
Būvvalde, lai saskaņotu sabiedrības un būvniecības ierosinātāja interese, nodrošina 
būvvaldes lēmuma atklātību.  
Par būvniecības ieceres novietojumu: 

• 2 vēja stacijas Dienvidkurzemes novadā, viena stacijas plānota Priekules 
pagastā, otra – Virgas pagasta teritorijā; 

• Funkcionālais zonējums - lauksaimniecības teritorija. Tuvākās apdzīvotās 
vietas : Priekule, Saulaines ciems un Paplakas ciems; 

• Teritorijas zemes izmantošanas veids – lauksaimniecība, attiecīgi katra atļautā 
darbība ir jāskatās pēc vietējās pašvaldības teritorijas plānojuma. Šī atbilstība 
ir noteikta Priekules novada teritorijas plānojumā no 2015-2026 gada ar 
grozījumiem no š.g. 18.maija. Nedaudz ir arī meža zeme. Zeme ir meliorēta. 
Šajā teritorijā vēja staciju būvniecība ir atļauta.  

 Būvniecības ieceres shematiskais attēlojums tiek prezentēts: 

•   2 vēja stacijas ar kopējo ražošanas jaudu līdz 11 MW; 

•   Sadales punkts ar spriegumu līdz 20 kV; 

•   Vidsprieguma (6 – 20 kV) elektroapgādes kabeļlīnija; 

•   Pievadceļi ar montāžas laukumiem; 

• Gondoles augstums ir plānots līdz 120 –160 m, rotora diametrs 140 – 160 m,       
maksimālais augstums 200 m. 

Teritorija: 

•  Attālums no publiskās un dzīvojamās apbūves saskaņā ar normatīviem 
aktiem ir noteikts 800m; 

• Pēc objektu uzstādīšanas tiks ievērota drošības aizsargjoslas rādiuss 300m,  
saskaņā ar normatīvajiem aktiem. 

Plānotā transporta organizācija: 
Pašvaldības saistošajos noteikumos ir norādīts, kas ir jāparedz un kādi saskaņojumi ir 
vajadzīgi ar vietējo pašvaldību pie vēju staciju būvniecības. Ir plānotas 2 alternatīvas. 
Pie lielgabarītu kravu pārvietošanas, tiek plānota esošo ceļu infrastruktūru pārbūve un 
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atjaunošana. 2. alternatīva – iepazīstina ar transportēšanas shēmu, kas būs 
nepieciešama organizējot būvniecības procesu. Pie būvniecības ieceres dokumentu 
sagatavošanas, transportēšanas ceļi tiks precizēti.  
Ineta Butāne   jautā, lai sīkāk izskaidro par rotācijas apļa pārbūvi Priekulē.  
Edgars Groza   rotora spārna garums ir 80 m. Būvniecības laikā paredzēta esošo ceļu 
pārbūve, ņemot vērā pagrieziena rādiusus, ko aprēķina pēc garākās detaļas – rotora 
spārna – garuma, kā arī iekārtu smagumu pēc iekārtu specifikācijām. Pēc ģeneratoru 
uzstādīšanas paredzēts likvidēt lielos pagrieziena rādiusus un sakārtot pievedceļus.  
Ineta Butāne   vai apli pie Zviedru vārtiem Jūs plānojat paplašināt? 
Edgars Groza   plānojam pielāgot, paplašināt neplānojam. Plānojam noņemt barjeras.  
Ineta Butāne   vai šī ceļu pielāgošana tiks iekļauta tehniskajā daļā būvprojektā? 
Edgars Groza   pašā būvprojektā ir jāparedz turbīnu piegādes ceļi. 
Ineta Butāne   Zviedru vārti Priekulē ir valsts nozīmes piemineklis. 
Edgars Groza   tas netiks pārbūvēts. 
Laine Veinberga   izvēloties vēju staciju būvniecības vietu, tika saņemti vairāku 
ekspertu atzinumi un tehniskie noteikumi.  
Ekspertu atzinumi un tehniskie noteikumi: 

• Eksperta atzinums par plānotu vēja elektrostaciju (VES) būvniecības un 
ekspluatācijas iespējamo ietekmi uz sikspārņu sugu populācijām 
Dienvidkurzemes novada Virgas un Priekules pagastā; 

• Eksperta atzinums par plānotu vēja elektrostaciju (VES) būvniecības un 
ekspluatācijas iespējamo ietekmi uz savvaļas putnu populācijām 
Dienvidkurzemes novada Virgas un Priekules pagastā; 

•  Ainavu eksperta atzinums par vēja elektrostaciju izveidi Dienvidkurzemes 
novada Virgas un Priekules pagastā, veicot teritorijas ainavas vizuālo un 
kultūrvēsturisko novērtējumu; 

• Tehniskie noteikumi no Akciju sabiedrības “Sadales tīkls”; 

• Tehniskie noteikumi no Kurzemes reģionālās vides pārvaldes; 

• Atļauja un tehniskie noteikumi no Valsts aģentūras “Civilās aviācijas aģentūra”, 
tā kā netālu Priekulē atrodas mazās aviācijas lidlauks. 

No 2018.gada līdz 2019. gadam Kurzemes reģionālā pārvalde ir veikusi sākotnējās 
ietekmes uz vidi novērtējumu, kā rezultātā tika izsniegti tehniskie noteikumi. Kā arī ir 
veikti sākotnējie aprēķini, modelēšanas, vizualizācijas: 

• Trokšņa novērtējums; 

• Vibrācijas novērtējums; 

• Ēnas mirgošanas un atspīduma no spārniem novērtējums. 
Tika veiktas foto fiksācijas un vizualizācijas. Ar šiem dokumentiem var iepazīties 
būvniecības ieceres aprakstā.  
Būvniecības iecere izvērtētās ietekmes; 

•  Ietekme uz dabu; 

•  Ietekme uz ainavu un kultūrvēsturisko mantojumu; 

•  Trokšņu ietekme; 

•  Ietekme uz bioloģisko daudzveidību; 

•  Apēnojuma ietekme; 

•  Apledojuma ietekme. 
Tika vērtētas dabas vērtības, kuras attēlotas tuvākajā teritorijā ap vēja stacijām, un arī 
plašākā mērogā. Dabas aizsardzības pārvaldes dabas datu sistēmā “Ozols” ir 
pieejama šī publiskā informācija. Sikspārņu eksperts ir norādījis, ka teritorijā ir 
konstatētas piecas sikspārņu sugas, kuras teritorijā veic pārlidojums, bet nedzīvo. 
Eksperts secina, ka vēju elektrostaciju būvniecība neietekmēs sikspārņu dzīvotnes, jo 
būvniecības ieceres teritorijas atrodas atklātā lauksaimniecības ainavā. Eksperts ir 
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izvirzījis nosacījumu, ka divu gadu laika periodā ir jāveic sikspārņu monitorings pēc 
vēju stacijas uzbūvēšanas, lai konstatētu, kā sikspārņu populācija ir izmainījusies.  
Ornitologa secinājumi, ka būvniecības ieceres teritorija nav aizsargājamu putnu 
migrācijas ceļā. Tuvākajās teritorijās (2km rādiusā) ir divi mikroliegumi ar savu 
buferzonu. Ornitologa atzinums, ka vēja staciju ietekme uz putnu migrāciju ir 
nebūtiska. Ornitologs ir izvirzījis prasību, kas tiks ņemta vērā, pirmās vēja stacijas 
ekspluatācijas pirmajā gadā tiks veikta padziļināta izpēte tuvākajam mikroliegumam – 
mazajam ērglim, jāveic novērošana.     
Ineta Butāne   kas apmaksās šos monitoringus? 
Dainis Kanders  attīstītājs apmaksās.  
Laine Veinberga   runājot par ietekmi uz  kultūrvēsturisko mantojumu un ainavu, valsts 
aizsargājamiem kultūrpieminekļi. Ainavu eksperte  secinājusi, ka būvniecība un 
ekspluatācija uz pieminekļiem būtisku ietekmi neatstāj.  Plānotā vēja staciju būvniecība 
neietekmēs kultūrvēsturisko mantojumu, jo teritorija nav nacionālas nozīmes. Jāņem 
vērā fakts, ka  Priekules novada teritorijas plānojumā, šī teritorija bija noteikta kā 
potenciālās vēja stacijas būvniecības teritorija. Nav konstatēti nekādi limitējoši faktori, 
vēja staciju būvniecībai.  Ir sagatavotas foto fiksācijas, vizualizācijas rādiusā no 5 km 
līdz 10 km, ar kurām var iepazīties būvniecības ieceres apraksta pielikumos.  
Par trokšņu novērtējumu. Tika veikta trokšņu modelēšana. Paredzētās darbības 
teritorijas tuvumā esošām viensētām pēc trokšņa aprēķina un modelēšanas 
rezultātiem nav plānots pārsniegt trokšņa robežlielumus dienas laikā 55 dB(A), vakara 
laikā 50 dB(A) un naktī 45 dB(A). Lai novērtētu trokšņa līmeņa vērtības, pie dzīvojamo 
māju (viensētu) apbūves teritorijām izvietoti aprēķinu punkti (aprēķinu punktu 
augstums 1,5 m).  
Kā arī ir veikta ēnas mirgošanas un atspīduma no spārniem novērtējums. Ēnas 
mirgošanas efekta prognoze veidota ar datorprogrammu WindPro. Aprēķinos tiek 
izmantota datu bāzēs pieejamā meteoroloģisko staciju informācija (vēja ātrumi, vēja 
virzieni, saules spīdēšanas stundu skaits). Izvērtējot ēnas mirgošanas efekta ietekmi, 
būtiski ir ņemt vērā ne tikai apēnojuma kopējo stundu skaitu, bet arī laika periodu 
dienas griezumā, kura laikā apēnojums tiek radīts. Tā, piemēram, apēnojums agri no 
rīta kādam var šķist nebūtisks, bet pēcpusdienā uz dzīvojamās ēkas terases var būt 
nozīmīgs. Apēnojuma līnijas tiek aprēķinātas un attēlotas kartē (13.attēls), ar kuru var 
iepazīties būvniecības iecere aprakstā.  
Šīs ir būvniecības ieceres paredzētās darbības laikā veiktās izpētes, modelēšana, 
ekspertu atzinumi, kopsavilkums. Sīkāk ar šo materiālu var iepazīties būvniecības 
ieceres aprakstā. Nedaudz atgādināšu par būvniecības ieceres publisko apspriešanu. 
Būvniecības ieceres publiskās apspriešanas termiņš noteikts līdz š.g. 7.oktobrim. Ar 
būvniecības ieceres dokumentāciju var iepazīties Priekules pagasta un Priekules 
pilsētas apvienības pārvaldē, Gramzdas un Virgas pagastu apvienības pārvaldē, 
pašvaldības tīmekļa vietnē sadaļā “Aktualitātes”. Atsauksmes, priekšlikumus vai 
ierosinājumus var nosūtīt, aizpildot aptaujas lapu uz pasts@dkn.lv vai iesniedzot 
klātienē. Turpmākais process pēc publiskās apspriešanas beigām: 

• Dienvidkurzemes novada Būvvalde viena mēneša laikā pēc publiskās                 
apspriešanas norises beigām sagatavo pārskatu par būvniecības ieceres 
publisko apspriešanu, kurš tiks publicēts Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības mājas lapā un Būvniecības informācijas sistēmā. Publiskās 
apspriešanas rezultātus, sanāksmē izskanējušos priekšlikumus, kas tiks 
ņemti vērā, kā arī priekšlikumi no iedzīvotājiem; 

• Dienvidkurzemes novada Būvvalde izdod lēmumu par būvatļaujas 
izsniegšanu, par kuru sabiedrība tiks informēta.  

Vēlreiz atkārto A/S projekta pamatprincipus. Lūdzu jautājumi? 
Agnese Grīnberga   kā ar apēnojumu? 

mailto:pasts@dkn.lv
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Ineta Butāne   prezentācijā tika skaidrota  ēnas mirgošanas un atspīduma no spārniem 
novērtējums ietekme. Skaidro, ka nav noteikti normatīvie  akti, kas noteiktu apēnojuma 
normas, bet 2015. gada Dānijas Vides ministrijas vadlīnijas par VES uzstādīšanas 
atļauju un plānošanu rekomendē pie dzīvojamām ēkām nepārsniegt ēnu mirgošanas 
kopējo laiku vairāk par 10 stundām gadā.  Jebkurā gadījumā Dienvidkurzemes novada 
Būvvalde prasīs no Veselības inspekcijas, lai Jūs saņemtu tehniskos noteikumus par 
projekta higiēnisko novērtējumu.  
Ar būvniecības ieceres materiāliem var iepazīties gan klātienē pārvaldēs, gan 
pašvaldības tīmekļa vietnē. Ar šo projektu mēs strādājam vairākus gadus. Priekules 
novada teritorijas plānojums paredzēja, ka šajā teritorijā, lai uzstādītu vēja parku 
(vairāk par piecām vēja stacijām) ir vajadzīgs izstrādāt detālplānojums, tad šobrīd 
saskaņā ar veiktajiem grozījumiem – 2 vēja stacijām nav vajadzīgs detālplānojums.  
Man radās jautājums par ceļiem, to pārkārtojumiem un atjaunošanām. Kā tas tiks 
organizēts? Vai tiks slēgts kāds līgums? Pēc būvatļaujas izsniegšanas, notiks 
projektēšana. Līdz brīdim, kad būvprojekts tiks akceptēts, lai būtu skaidrs jautājums 
par ceļiem.  
Edgars Groza   tas noteikti tiks izdarīts, līdz ko tiks noskaidrots, kas piegādās turbīnas. 
Tiks saskaņots ar katru ceļa turētāju piegādes ceļš.  
Ineta Butāne   kādā veidā tiks risināts saskaņojums – vai ar līgumu, vai ar vienošanos?  
Edgars Groza   tā būs vienošanās, kā projekta sastāvdaļa.  
Agnese Grīnberga   cik vēja stacijas plānojas? 
Ineta Butāne   divas.  
Agnese Grīnberga   kāds augstums plānojas vēja stacijām? 
Ineta Butāne   200 m, spārnu augstums. 
Patricija Andersone   kā izpaudīsies labums, ko iegūs pašvaldība no šī projekta? Tika 
runāts par bērna laukuma izveidi. 
Edgars Groza   Tika pieņemti 2022.gada 14.jūlijā “Elektroenerģijas tirgus likuma” 
grozījumi, kuri nosaka, ka attīstītājam jāparedz atgriezeniskā saikne pašvaldībai, kuras 
teritorijā tiek uzstādītas vēja elektrostacijas. Šobrīd tiek izstrādāti Ministru kabineta 
noteikumi, kuri noteiks to, ka  pašvaldībai būs iespēja lemt, kādām vajadzībām tā 
izmantos šos ieguvumus, un kādā apmērā kompensācijas tiks izmaksātas. Ir zināms, 
ka citās valstīs pašvaldībai tiek dota kāda daļa no uzstādītās jaudas, vai tiek novirzīta 
kāda daļa no ilgtermiņa ieņēmumiem. Šobrīd konkrēti nevaram pateikt, kāda būs 
kārtība kompensācijas izmaksai pašvaldībai. Šobrīd ir zināms, ka tāda lieta būs un 
pašvaldībai tiks dota iespēja savām vajadzībām kompensāciju iztērēt.   
Patricija Andersone   norāda, ka vislabāk būtu, ja kompensāciju saņemtu Virgas un 
Priekules pagastu teritorijas iedzīvotāji.   
Agnese Grīnberga   cik ilgi kalpo vēja stacijas? 
Edgars Groza   Šobrīd ir plānots, ka viens cikls ir no 25-30 gadiem. Turbīnu ražotājs 
var nodrošināt 30 gadu kalpošanas laiku. Garantija saskaņā ar Latvijas Republikas 
likumdošanu 3.grupas būvēm ir 5 gadi.  Tiek slēgts apkalpošanas līgums, saskaņā, ar 
kuru ražotājs nodrošina apkopi.  
Patricija Andersone   vai ir kādi citi plāni Dienvidkurzemes novadā? 
Edgars Groza   šobrīd Dienvidkurzemes novadā nav plānots. 
Agnese Grīnberga   vai Latvijā un jūrā tiek plānots? 
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Edgars Groza   Latvijā ir plānotas vēja stacijās, jūrā – tas ir tāls ceļš ejams.  
Agnese Grīnberga   cik šobrīd Latvijā pietrūkst elektroenerģijas? 
Edgars Garoza   šobrīd varu pateikt Baltijas griezumā, ka pietrūkst vidēji ap 50%, 
skatoties no klimatiskajiem apstākļiem, ūdens pieteces Daugavā.    
Ineta Butāne   jautā, vai ir vēl kādi jautājumi, jautājumu nav, tad sēde tiek slēgta. 
 
Sanāksme tiek slēgta plkst.18:48. 
  
 Sanāksmes vadītāja                          (paraksts)                        Ineta Butāne 
 
 
  Protokolēja                                        (paraksts)                         Rita Vaivare 


